
Schůze propagační komise 

 

 

 

Datum: 22.11.2023 13:00 – 15:30, zasedací místnost KK3 

Přítomni: doc. RNDr. Stanislav Daniš, Ph.D., doc. Mgr. Michal Žák, Ph.D., doc. 

RNDr. Zbyněk Pawlas, Ph.D., RNDr. Tomáš Kekule, Ph.D., RNDr. David Obdržálek, Ph.D., 

Mgr. Martin Mareš, Ph.D., Mgr. Daniela Dupkalová, Bc. Vojtěch Švandelík, Bc. Daniel 

Dupkala, Bc. František Zajíc 

Omluveni:  

doc. RNDr. Mgr. Vojtěch Žák, Ph.D., RNDr. Kristýna Kuncová, Ph.D., RNDr. Petr 

Kácovský, Ph.D., doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D., RNDr. Petra Surynková, Ph.D.,  

doc. RNDr. Pavel Svoboda, CSc.. 
  

Další účastníci: Mgr. L. Veverka, RNDr. Naďa Žaludová 

Schůze zahájena ve 13:05. 

 

M. Žák představil program schůze: 

 

1. Úvod 

2. Problematika omezení nákladů pobytových akcí a obecně provozu 

korespondenčních seminářů pro účetní rok 2024  

3. Etický "minikodex" pro účastníky pobytových akcí 

4. Propagační brožury MFF UK 

5. JDF a JDIM 2024 

6. Různé 

 

1) Úvod 

M. Žák informoval o možnostech získání informací o uplatnění absolventů MFF UK. 

V dotazování Albeři by mohlo být GDPR ošetřeno poměrně snadno, stejně i v dotazování 

nastupujících, ale výsledky by byly k dispozici až za několik let. Zpětné oslovení absolventů 

představuje mírné riziko, bude konzultováno s příslušnými útvary RUK. Technicky to není 

v současné chvíli problém.  

L. Veverka představil graf přihlášených bakalářů MFF UK versus úspěšných maturantů – 

počet přihlášených bakalářů v podstatě stále roste. M. Žák informoval, že oproti loňsku je 

počet nastoupených studentů bc. studia na oboru Fyzika +2, na oboru Informatika -27, na 

oboru Matematika +30 a Učitelství +1. 

 

2) Problematika omezení nákladů pobytových akcí a obecně provozu korespondenčních 

seminářů pro účetní rok 2024  

M. Žák uvedl, že výše prostředků se nemění, ale náklady rostou, stejně tak počet účastníků a 

organizátorů táborů a seminářů, stejně jako počet organizátorů seminářů (roste počet studentů 

vymýšlejících a opravujících úlohy).  

L. Veverka doplnil, že už několik let nevycházejí náklady ve stipendiích a pravidelně se na 

začátku následujícího roku doplácejí ještě činnosti z roku předchozího.  

https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=2483
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=3022
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=3022
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=5803
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=765
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=1500
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=14378
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=12342
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=11507
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=11507
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=3072
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=6235
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=6932
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=6932
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=3045
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=4007
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=1061


Rozrůstání akcí také vyžaduje nákladnější pronájmy (např. u soutěže Náboj – nejdříve se 

pořádal na fakultě, potom v Top hotelu, pro 2024 ve Foru Karlín). Snižuje se také ochota 

MŠMT přispívat v rámci dotačních programů. Dotace na soutěž Fyziklání v roce 2023 poprvé 

nebyla přidělena.  

Snaha o úsporu v cestovních nákladech (CP nahrazeny účelovými DPP) jisté výsledky 

přinesla, ovšem zátěž se přenesla do mzdových prostředků. Ve výjezdové sezóně se letos 

vyplatilo za jeden měsíc pouze na DPP až 295 tis. Je velký nepoměr účastník/organizátor, na 

jednom soustředění dokonce 28/19. Pro příští rok bude pro každou akci pevně definována 

výše prostředků, které budou k dispozici celkem (v rozdělení provoz – DPP – stipendia), 

jejich konkrétní čerpání bude ponecháno na organizátorech. O tomto návrhu proběhla delší 

diskuse, rámcově byl uznán jako možný. Konkrétní čísla budou představena na setkání 

OPMK s organizátory na začátku roku 2024.  

L. Veverka informoval, že tento rok bylo pro OPMK ve stipendijním fondu alokováno 1 800 

tis., přičemž 1 035 tis. se vyplatilo pouze na provoz táborů, soustředění a seminářů. Fond však 

musí stačit i na pokrytí účasti studentů na DOD, JDF, JDIM, Vědohraní, Vědafestu, Veletrhu 

vědy, Noci vědců a dalších akcích.  

T. Kekule se zeptal, zda je někde dostupná tabulka efektivity, M. Mareš řekl, že ji v minulosti 

počítal a přepočítá znovu. L. Veverka informoval, že OPMK tabulku efektivity má, ale jen 

orientační, a proto nechce s čísly příliš operovat. Statistika je zkreslená mnoha faktory, včetně 

covidu a nejednoznačností některých vstupních údajů. Orientačně jsou náklady na 

přesvědčeného účastníka poměrně vysoké. Platí (velmi konzervativní odhad), že semináře, 

tábory a soustředění generují maximálně 30 % uchazečů, přičemž spotřebují nejméně 70 % 

nákladů celé propagace.  

L. Veverka navrhl i variantu, aby semináře fungovaly za podpory nějakého spolku. 

V současnosti se možnosti testují na už fungujícím spolku FYKOS. Výhoda spolku je, že umí 

finančně zabezpečit některé věci a má jednodušší účetnictví, navíc může získávat dotace i 

z kapitol, které fakulta čerpat nedokáže.  

M. Žák prohlásil, že finance od fakulty na provoz seminářů a dalších budou menší a že to 

povede k větší motivace pro založení spolku.  

L. Veverka dodal, že zakládání spolků nikomu nemůže nutit a nemůže to nařizovat. 

Organizátoři si však musí rozvážit nové podmínky, které dokáže za daných okolností fakulta 

vytvořit a srovnat je s možnostmi fungování za podpory spolku. Na dotaz po systému 

organizace odpověděl, že jde o evoluční záležitost a i fungování jednotlivých spolků bude 

mírně odlišné s ohledem na už teď mírně odlišnou organizaci jednotlivých seminářů.  

 

V souvislosti s náklady, v jejichž rámci nemá OPMK momentálně prostor na financování 

větších koncepčních změn, se rozvinula také obsáhlá beseda o koncepci sociálních sítí 

fakulty.  

Instagram aktuálně spravuje N. Žaludová, popsala propagační komisi základní postupy a 

nutný čas s tím strávený, de facto nad rámec svého úvazku.  

L. Veverka zdůraznil, že OPMK nedělalo, nedělá a ani dělat nebude primární marketing, toto 

od začátku nebylo smyslem existence tohoto oddělení. Počet uchazečů lze považovat za 

uspokojivý, nemá smysl oslovovat všechny, ale jen zainteresované vážnější uchazeče o 

studium. Rostoucí populace uchazečů navíc spíše bude vytvářet tlak na kvalitu, což sociální 

sítě a Instagram rozhodně negarantují a je otázkou, zda vůbec jde o vhodné prostředí pro 

hledání kvalitních studentů.  

F. Zajíc namítl, že informace se nedostanou k uchazečům, že na Instagramu nejsou 

zveřejňovány pozvánky pro uchazeče.  

N. Žaludová upozornila, že ano – DOD, JDF, Vědafest a všechny veletrhy a propagační akce 

jsou pravidelně několikrát s předstihem zveřejňovány formou stories.  



M. Mareš pronesl přání, aby Matfyz najal člověka, který bude sledovat dění na fakultě a psát 

o tom a dávat to na web.  

Na to namítl L. Veverka, že touto osobou je A. Hrabáková, která píše pro Matfyz.cz a 

informace dále přenáší. Jako problém vidí spíše neochotu pracovišť oznamovat akce a 

úspěchy včas a systematicky. Byť je postup zakotven ve fakultních předpisech, víceméně 

nikdo jej nedodržuje. Rozptýlení fakulty neumožňuje technicky obcházet neustále všechna 

pracoviště.  

 

 

3) Etický "minikodex" pro účastníky pobytových akcí 

M. Žák informoval, že se připravuje Etický kodex pro neplnoleté účastníky táborů a 

soustředění. Vyzval propagační komisi, aby sestavila soubor těchto pravidel,  

F. Zajíc si toto vzal na starost a přislíbil dodat základní kostru kodexu k další diskusi.  

 

 

4) Propagační brožury MFF UK 

L. Veverka informoval, že náklad propagačních brožur je zatím 1500 ks od každé na 

podzimní akce.  

F. Zajíc namítl, že na výjezdním zasedání se senát dohodl, že na propagační komisi předloží 

připomínky k projednání.  

L. Veverka upozornil, že do jednání PK se na něj oficiálně obrátila pouze sekce I, s níž už 

aktualizaci řeší. Dále pak dostal jen osobní poznámky A. Farkaše, které však nejsou 

oficiálním stanoviskem žádné sekce a ani SKAS.  

Dále uvedl, že diskusi o obsahu, samozřejmě vítá, o formální podobě však s ohledem na 

výrobní náklady a potřebu harmonizovat vzhled s UK diskutovat dále nelze.  

Následovala delší diskuse, na jejímž základě PK nové brožury ve většině přijala s tím, že 

drobné aktualizace budou do dotisku zahrnuty.  

Stalo se po PK. Jeden z členů ohodnotil fyzikální brožuru jednoznačně kladně, na základě 

rozhodnutí proděkana M. Žáka budou proto vypořádány jen vybrané připomínky A. Farkaše, 

informatická brožura bude aktualizována podle připomínek dodaných za I sekci prof. 

Čepkem. Další změny v brožurách už se neplánují.  

 

5) JDF a JDIM 2024 

L. Veverka informoval, že termín JDF bude jako každý rok den před Fyzikláním – 15.2. 2024 

a že zde je návrh, zda neudělat část programu v angličtině právě kvůli zahraničním soutěžícím 

Fyziklání.  

JDIM kvůli loňské malé účasti by mohlo být pouze online, v týdnu 29. 1. – 2. 2. 2024. Toto 

bude ještě diskutováno s I sekcí. (Zástupci I sekce opustili jednání před tímto bodem.) 

 

6) Různé 

Před koncem schůze V. Švandelík rezignoval na svou pozici za spolek Matfyzák. M. Žák 

požádal o návrh nového zástupce spolku v komisi.  

 

Schůze skončila v 15:35. 

 

Zapsala: RNDr. Naďa Žaludová 

Revidovali: doc. RNDr. Michal Žák, Ph.D., Mgr. L. Veverka, doc. RNDr. Stanislav Daniš, 

Ph.D.  
 


